
Protokół nr 8l2OL4

XLVll Sesji Rady Gminy Belsk Duży

z dnia 8 października 2014 roku

Stan Rady -I5, t4 osób obecnych, - 1 nieobecny (według zał. nr 1- listy obecności)

Spoza Rady udział wzięli:

1) Władysław Piątkowski - Wójt Gminy

2) Joanna Ciamarczan - Skarbnik Gminy
3) Dominik Górecki-,,Nad Wisłą"

4| Stanisław Woźniak - Radny Powiatu
5) Adolf Maciak - Radny Powiatu

6) Maria Walewska - Żółcir - dyrektor GZEAS

7) Janusz Honory - Kierownik ZGK

8) Roman Woźniak - Prezes Zarządu Gminnego OSP

9) ZbigniewBiniszewski
10) Witold Chróst - POLSAD Lewiczyn

1,t| Zofia Skoniecka - HIT-POL

12) Tomasz Czajkowski-Polfrut Sp. z o.o.

13) Radosław Matysiak -E.C,O Grupa

14) Ryszard Woźniak - Rajpol

15) Waldemar Zółcik - Activ Sp. z o.o.

(wg załączonej listy obecności)

oraz sołtysi (według zał. nr 3 - listy obecności)

Pkt. 1

Pan Andrzej Adamczyk - Przewodniczący Rady Gminy rozpoczął XLV|l Sesję Rady Gminy, powitał gości

- i radnych, stwierdził quorum oraz odczytał proponowany porządek obrad:

1) Otwarcie obrad.

2) Przyjęcie porządku obrad.

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

4) odczytanie uchwały Regionalnej lzby Obrachunkowej wyrażającej opinię o przedłożonej

przez Wójta Gminy Belsk Duży informacji o przebiegu wykonania budżetu za l pó|rocze 20L4

roku.

5) Podjęcie uchwał w sprawie:

a) Zmian w budżecie gminy na 2OI4 rok,

b) Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej

c) Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grójeckiemu na modernizację dróg powiatowych,

d) Określenia wysokości stawek w podatku od środków transportowych

6) Sprawozdanie Wójta Gminy z działalnościod ostatniejsesji.

7) lnformacja o stanie realizacjiwniosków i interpelacji z poprzednich sesji.



8) Zgłaszanie przez radnych nowych interpelacji i udzielenie odpowiedzi przez wójta.
9) Zapytania iwolne wnioski.

10) Zamknięcie obrad,

Pkt.2

Pan Jan Maciak

W zaproszeniu na sesje jest punkt o przyjęciu uchwały w sprawie podatku od nieruchomości na

2015 rok, a w tym co Pan Przewodniczący odczytał nie ma tego punktu. Prosiłbym o wyjaśnienie.

Pan Sikorski Bogusław

Na komisji budżetowej mieliśmy gości - przedstawicieli grup producenckich z terenu naszej gminy.
Przyszli z propozycją obniżenia stawki podatku od nieruchomości. Zobowiązali się do opracowania
propozycji dla nas do której mamy się odnieść, projekt tej uchwały na tej komisji nie był głosowany.

Jeżeli dostarczą nam materiały to będzie to uchwała na następnej sesji.

pan Bałut lreneusz

Chciałbym wnieŚć propozycję do zmiany porządku obrad, żeby punkt 7 przenieść między 3, a 4. Tzn,
informacje o stanie interpelacji i wniosków z poprzedniej sesji. Wiem, że takie wnioski padały i
chodzi mi o to jakie zamierzenia robi się w tym temacie w zarządzie powiatowym na temat
wniosków co składaliśmy z naszej gminy, bo poszły interpelacje w tym zakresie.

Pan Adamczyk Andrzej

Kto z państwa radnych jest za zmiana punktu 7, by zmieścić go w punkcie 3a?

jeden głos wstrzymujący, reszta jest za.

Przewodniczący rady stwierdził, ze porządek obrad został zmieniony i został on przegłosowany.
Obrady zatem będą wg zmienionego porządku,

Pkt.3.

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła protokół z XLV| Sesji Rady Gminy.

Pkt. 3a} (7}

pan lreneusz Bałut

Ja chciałem zapytaĆ przede wszystkim Przewodniczącego Komisji Drogowej w Radzie powiatu czy

PrzedłoŻył na sesji rady Powiatu temat naszych postulatów i wniosków. Chodzi mi o ten przepust w
Sadkowie Kolonii, który miał być wyniesiony trochę do góry, co jest w tym temacie robione? Jakie
Posunięcia są zrobione z przepustem drogi na Skowronkach? Miałem jeszcze temat, żeby ta drogę
Powiatową od Pana Soboty w kierunku Rożec, żeby naprawić tam wyboiste pobocza. Są tam wyrwy w
Poboczach 30-40 cm, nic się w tym temacie nie robi, Tam już było dochodzenie, bo ktoś jadąc, nie
znając terenu urwał sobie nadwozie. Chciałbym zapytać co się w tym temacie robi. Jadąc od
Rosochowa do Rożec to jest karygodne. Jakie założenia ma PZD na ten odcinek drogi?



pan woźniak stanisław

Nie było to tematem sesji, aIe było mówione
przygotowuje odpowiednie materiały, projekty

natomiast omawiany to na komisji. Każdy na

pieniędzy nie zostały te roboty wykonane.

Pkt. 4.

Pan And rzej Adamczyk

na komisji transportu, dlatego, 7e na sesja starosta

uchwał i to jest omawiane na sesji. Był ten temat

tyle robi na ile ma pieniędzy. W związku z brakiem

Odczytał uchwałę Regionalnej lzby Obrachunkowej. wyrażającej opinię o przedłożonej przez Wójta

Gminy Belsk Duży informacji o przebiegu wykonania budżetu za l półrocze 2014 roku.

Pkt. 5 a)

Pan Andrzej Konarski odczytał projekt uchwały wrazz uzasadnieniami.

pan Bałut lreneusz

Mam pytanie do pani Skarbnik. Czy w załączniku nr 4 i 6 to nie będzie już ,,musztarda po obiedzie",
jeżeli przegłosujemy ta zmianę budżetową dotycząca uchwały o dofinansowaniu drogi powiatowej

Koziel - Dąbrówka ? Ja wnoszę o poprawkę, bo ja nie bez kozery się zapytałem jakie są posunięcia w

powiecie na ten temat. Jeżeli nie ma pieniędzy na te rzeczy, które zgłaszaliśmy na poprzedniej sesji,

to uważam, ze to powinniśmy wykluczyć. Dlaczego to mówię? Panie Przewodniczący Komisji

Drogowej w Powiecie: Pan patrzy ile dla siebie ukraść , a ja patrzę ile mogę zrobić dla społeczeństwa.

Zaczęliśmy drogę Grójec - Wilczogóra,7OO m zostało i wykonane jest to na sołectwie Odrzywołek. Do

mojego sołectwa zostało 200 m, a w całości zostało 700 m, nie ma na to pieniędzy, nie ma tez na

poprawę przepustu w Sadkowie Kolonii, w Skowronkach. To jest wszystko ukartowane. Ja uważam,

że jeżeli nie ma pieniędzy na to to nie ma i na drogę. Dla przypomnienia powiem, że w zeszłym roku

była uchwała 350.000 na współprace w z powiatem. Na chodnik przeznaczyliśmy 50.000 zł. Do

chodnika w Belsku powiat dołożył tylko 10,000 zł, Tak nie możemy finansować. Mamy uchwałę

powiatu, ze dla Belska przeznaczają 50.000 zł na obie gminy, Tu już jesteśmy oszukani o 25.000 zł.

Pan jest odważny, na drogę powiatową ściąga Pan pieniądze od ludzi. Po co? Powiat niech za to płaci.

Gminna to możemy współfinansować, ale powiatową, to trochę jest przesada. 50.000 zł dane jest

na Goszczyn, a na gminie Warka jest finansowanie pół na pół. l to nas zaskakuje. Jeszcze daje powiat

2o.oo0 na drogę gminna tam, jest to naprawdę uprzywilejowana gmina. Jak słuchałem wypowiedzi

na dożynkach starosty, że będzie dzielił ten kawałek który ma to nie jest to podział sprawiedliwy.

Stawia się tutaj nas przed faktem dokonanym. Szanowni radni: Ja nie idę tu, żeby zatargi tu robiĆ.

Tylko jak ja wyglądam wobec społeczeństwa? 3 razy byliśmy na sesji rady powiatu i nie ma pieniędzy

na nasze potrzeby. Żeby tą uchwałę przyjąć w całości - wnoszę wniosek formalny o wykreŚlenie tego

punktu i żeby rada się do tego ustosunkowała. Trzeba tu zadziałaĆ odważnie i po gospodarsku. Ja

swojego społeczeństwa nie będę oszukiwał. Nie jest to tylko Wilczogóra, jest to tez Odrzywołek,

Rosochów, Aleksandrówka, Sadków Kolonia. Tyle lat wojujemy o skrzyżowanie drogi 725 z droga koło

firmy Eco Fruit. Nic się w tym temacie nie dzieje, zamiecione jest to pod dywan. Tylko sobie zrobiĆ, a



reszta niech się martwi. Nie można tak. Tak się nie podchodzi do sprawy. Ja jestem temu przeciwny,
proszę poddać pod głosowanie, by ten punkt był skreślony,

pan wiechowski stanisław

Ja bym tutaj częŚciowo podzielał opinie radnego Bałuta, ale nie do końca. Na komisjach było to
przegłosowane. Sprawa jest na tyle ważna, że ten odcinek drogi, który chcemy wyremontować tam
grozi wypadkiem. Tam jest tak wąska droga, ze nie da się tam przejechać. Ta inwestycja zostaje na
naszym terenie. Nie jest to droga, która możemy zlekceważyć. Te 50.000 które przeznaczymy udrożni
ta drogę, będzie ona w dobrym przejeździe. Te pieniądze, które powiat w jakimś tam procencie da tez
się liczą. Takie inwestycja jak Skurów musimy dofinansować i to musi być robione, bo będzie to służyć
naszym mieszkańcom.

pan Bałut lreneusz

Do Pana Przewodniczącego Komisji Rolnictwa - Ja Cię rozumiem, ze musisz to wspierać, ale jakbyś
zapoznał się z kosztorysem tej drogi to jest do przyjęcia. A droga Wilczogóry w kierunku Rożec jest w
dobrej kondycji? JeŹdziliŚmy tam, jest to opisane w Twoim raporcie. Nie można tak robić, jeżeli na
gminie Warka robi się pół na pół a u nas 1 do 4. Na komisji budżetowej nie przegłosowaliśmy tego
Puntu bo nie były przedstawione kosztorysy, trzeba się z tym zapoznać i podejść po gospodarsku do
spraWy.

pan woźniak stanisław

Pan Bałut widzi tylko jedną stronę Wilczogóry, co pan zrobił dla tej strony w tej kadencji? My płacimy

Podatków na pewno więcej i to idzie na gminę. Zadnego oświetlenia nie ma u nas. pan widzi tylko
swój nosek i nic więcej. Trzeba wziąć po uwagę, to, że mam listę zobowiązań ludzi co zgodzili się dać
swoje grunty na poszerzenie tej drogi, ile pan dał na drogę na Wilczogórze w kierunku Grójca? lle to
kosztowało mieszkańców tam? Nic nie kosztowało. My dopłacamy do tego, jako mieszkańcy się
oPodatkowaliŚmy do tego. Tan idzie cały ciężar tirów, od grup producenckich do Kozietuł od
Błędowa. Ja jadąc do domu spotykam czasami 7 tirów. Na spotkaniu dwóch wójtów z Belska i z
Błędowa ze Starostą, zdecydowaliśmy, że zrobimy tylko jedną stronę poszerzenia tej drogi, bo na 2
nie starczy pieniędzy, ale ona byĆ może już jedna strona zabezpieczy tą drogę. Wydaje mi się, że nie
moŻna widzieĆ tylko jednego odcinka gminy. Na powiecie musimy widzieć całość. Gmina Belsk
dostała Schetynówkę w tym roku, w poniedziałek był jej odbiór, bardzo ładna droga jest. Bardzo
dobrze, ze Urząd Wojewódzki dał 580.000, Starostwo 290.000 zł, i Gmina 29o.ooo zł. W sumie na
gminę z obcych pieniędzy przyszło ponad 8O0.0OO zł. Apeluje do Radnych, bo co powiemy tym
ludziom co dają pieniądze po to, by ta droga się nie rozeszła. Za 2 lata to nie będzie tam co
remontować.

Pan Konarski Andrzej

Panie Przewodniczący Komisji Drogowej przy radzie Powiatu - Nie zgodzę się z niektórymi pana
wYPowiedziami,. Jest 50.000 zł na cała drogę, czyli na 2 gminy Belsk i Błędów. Na Belsk przypada
20.000 zł, a nie 50.000 zł. Ja nie jestem przeciwny drodze, natomiast Nie mogę się z panem zgodzić,
Że gmina dostała drogę. Gmina współfinansowała z droga powiatową, na która dała 300.000 zł. A
Powiat dał tYlko 200 parę. Więc nie oszukujmy się, to jest interes powiatu. Gmina Belsk to jest trzeci
Świat Powiatu, najbliŻej leŻąca, takie jest moje odczucie. ponad 4 lata w kierunku Lewiczyna jest



robiony chodnik, to jest parodia, nie można nic wywalczyć.Przez tyle czasu nie można było znaleźć
pieniędzy. Raptem okazuje się w połowie września, że jest 50.000 zł. na dwie gminy. W moim

odczuciu jest to typowa kiełbasa przed wyborcza. Sprzedawaliście cały czas grunty i grube miliony
poszły na muzeum w Warce. Co by można było 10 gmin powiatu zasycić po same uszy. Jest to jeden

ciąg kadencji. Gmina Belsk ma 2/3 dołożyć do drogi a powiat daje 1/3. W moim odczuciu mieszkańcy

nie powinni dokładać do tej drogi, bo płaca podatki i akcyzę w paliwie. Jest tylko taka niepisana

umowa, że dotują tez mieszkańcy. Ja wstrzymam się od głosu w tej uchwale, bo wg mnie to jest nie

uczciwe ze strony powiatu w stosunku do Gminy Belsk Duży, że daje 20.000 zł, a gmina musi dać

ponad 50.000 zł.

Pan Maciak Adolf

Zgadzam się z przedmówcą, że te proporcje powinny być inne, ale wiemy, ze koalicja PSL PO jest i

widać to realnie w powiecie. Zarząd powiatowy źle się gospodarowal przez te 4 lata dlatego mamy to

co mamy i Pan Bałut ma tez dużo racji. Niemniej jeżeli już takie decyzje zostały podjęte to ja bym

szanowną Rade prosił, żeby przychyliła się do tej decyzji i wyraziła uchwała wole zrobienia kawałka

tej drogi, Bo to co Pan mówi Panie Bałut, to jest awanturnictwo. Bo tymi pismami do Wojewody to

też Pan nie wiele co wskórał, a wręcz musieliśmy zabiegać z kolega Woźniakiem , żeby ta
Schetynówka w ogóle była robiona na terenie Belska. Bo jak byście wcześniej z tymi swoimi

podjazdamiwyszli, to itejSchetynówki na terenie Belska by nie było. Osobiście musiałem ze starostą

kilka razy rozmawiać. Także jeżeli się pisma wysyła to trzeba w odpowiednie miejsca to robić i

mądrze.

Pan Sikorski Boguslaw

Ja bym prosił panią skarbnik o wyjaśnienie czy ja dobrze interpretuje, Jesteśmy w punkcie głosowania

nad uchwałą o zmianach budżetowych i w tej chwili przesuwamy środki, ale za chwile mamy drugą

uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi grójeckiemu na modernizacje dróg

powiatowych, Jeżeli w tej uchwale będzie kwota 50.000 zł, to która z tych uchwał bardziej nas

obliguje?

paniJoanna ciamarczan

Podstawą jest uchwała budżetowa nad która teraz będziecie głosować w taki sposób albo inny, a na

tej podstawie udziela się zgody wójtowi następna uchwałą na zawarcie porozumienia . Nie może byĆ

inna kwota w tej uchwale.

Pan Sikorski Bogusław

W takim razie jeżeli są takie problemy nasuwane, może warto, żeby rada rozważyła taki sposób

finansowania jaki był przewidziany do tej pory czyli 1 do 1, żeby nie marnowaĆ tych Środków

zewnętrznych, które jakieś tam są. Przypominam, ze w ubiegłym roku robiliśmy chodnik za 50.000 zł

w kierunku Lewiczyna, a środków powiatowych było 10.000 zł.

pan wiechowski stanisław

Można częściowo podzielać tą opinię Przewodniczącego Komisji Budżetowej, ale nie do końca. Jest to

inwestycja, którą należałoby zrobić, bo jak Pan Woźniak powiedział Jest tu duży wkład mieszkańców,



którzy chcą tą drogę mieć, zrobić ją jedną częścią, bo ona umożliwi przejazd tam, jest to bardzo

ważny węzeł komunikacyjny. ldzie tam ciężki transport i się go tam nie zatrzyma. Są tam grupy

producenckie, chcą wywieźć swój owoc, dlaczego ma się stać wypadek albo jakaś tragedia, bo nie

dołożymy te 25.000 zł.

Pan Maciak Jan

Miałem głosu nie zabierać, ale ze wszystkimi Panami się zgadzam Z panem Balutem, z panem

Woźniakiem i z panem Wiechowskim. Tylko o dziwo mieliśmy różne zmiany w tej uchwale, nie jedno

50.000 zł było w niej przeznaczane. Przez grzeczność nie powiem, gdzie one poszły. nie było żadnej

dyskusji odnośnie innych kwot. Nie takie 50.000 zł było przegłosowane , dlaczego teraz raptem taka

dyskusja się pojawiła? Wójt znalazł pieniądze na tą drogę, bardzo grzecznie 50.000 zł przeszło w tej

uchwale na inne cele, panie lrku, dlaczego to tak akurat do tej drogi pan pije? Wszystkie te drogi

trzeba robić i w Wilczogórze też. Konieczna jest ta droga. Co zaszło, żeby w tej chwili zmienić tą

decyzję? My na komisjach byliśmy na tak.

Pan Wójt Władysław Piątkowski

Te 4 lata były latami pracy konstruktywnej, udało nam się wbrew pozorom doprowadzić do tego by

ta rada była zgodna. Proszę nie brnąć w taki niebezpieczny temat ile kto płaci podatków. Kto ile płaci,

temu się pieniądze należą. Byłem na zebraniu w pewnej miejscowości na południu gminy i

powiedziano mi, żeby te pieniądze z każdej wsi zostały tylko na niej. Robiliśmy takie obliczenia z Panią

Skarbnik. W 2l3 powinno się wyłączyć prąd oświetlający drogi, bo nie starcza podatku na

oświetlenie. Ponad 7-%budżetu stanowią firmy, przedsiębiorstwa, nasiszefowie grup, którzy działają

na terenie sołectwa Belsk Duży. Zatrzymajmy te pieniądze w Belsku i konsekwencje tego są do
przewidzenia. Jest to złe podejście, jesteśmy jedną gminą i mamy tyle sołectw ile mamy, ludzi po to
produkują jabłka by zarabiać pieniądze. Rozmawiałem z radnymi i ze wszystkimi na temat tej drogi.

Dziś na sesje Pan Przewodniczący zaprosił Pana Górskiego i Pana Dyrektora PZD. Pan starosta nie

mógł być, ale miał być Pan Jachoski, bo są zastrzeżenia do kosztorysu,, bo opinia jest taka, że

kosztorysy w wykonaniu Grójca są zawsze z górnej półki. Byłaby to najbardziej kompetentna osoba,

bo odpowiada on za politykę na drogach, a jeśli nie to jest upoważniony przez Starostę do pewnego

stanowiska. Uderzanie dziś w Pana radnego Maciaka czy Woźniaka jest nie na miejscu. Myślę, że te
pieniądze które powiat wyasygnował, jeżeli odrzucimy tą propozycję to będzie to na koniec kadencji

tej dobrej rady. Wyjdzie na to, że płynęliśmy i w porcie zatonęliśmy. Jeśli dają pieniądze to prosiłbym

was byście ustalili taką formę by coś za te pieniądze zrobić. Decyzją rady jest jakie środki i w jaki

sposób. Nie wójta, bo ja nie chce być posądzony, że ja lobbuje w jednym czy w drugim. Jak kiedyś

była sprawa polityki PZD wobec gminy Belsk to wyszło, ze jest ona znakomita. Ja nie widzę powodu,

żeby dziŚ narzekać na powiat skoro jest tak dobrze. Proponuję, żeby rada rozpatrzyła sposób
finansowania i jak to zrobić. Nie mam na piśmie zobowiązań ustalonych podczas spotkania z Panem

Starostą i z Panem radnym jeśli chodzi o współpracę ze Strabagiem na terenie gminy Belsk. Myślę, ze
jeżeli te środki są przeznaczone w kwocie 20.000 prze powiat to trzeba to uszanować i pokazać, że jak

podają rękę i trzeba to wykorzystać. O zakresie ustali Rada. Myślę, ze zrobienie jednej strony na ile

starczy pieniędzy to trochę sprawę załatwia. Ja rozumiem Pana Bałuta ale nie mogę pojąć, że były
podjazdy pod Schetynówkę, co usłyszałem od Pana radnego powiatowego, żeby ta droga nie była

robiona. Jeżeli takie słowa padły to ja wystąpię do pana z oficjalnym pismem, bo jeżeli są jakieś

pogrywki, które sabotują naszą znakomitą współpracę to proszę tego nie trzymać na za miesiąc.



Prawo karne mówi, ze jeżeli posiada się informacje o nieprawidłowościach to trzeba je ujawnić, jeśli

się tego nie ujawni jest to przestępstwo. Jest to tzw. sprawstwo uczestnicze i za to jest 3,5 roku. Ja się
na tym znam. W Polsce domniemanie niewinności nie jest standardem. Ja znając możliwości budżetu
prosiłbym, żeby rada rozważyła wariant, żeby to zrobić. W jakim zakresie to decyzja jest wasza.

Rozmawiałem z Panem Starostą i Panem Jachoskim. Nie ma nic bez przypadku jeśli ma się coś stłuc

to się stłucze. Droga w Wilczogórze po zrobieniu tego odcinka powinna być przykryta chociaż małą

nakładką wiążącą pobocze z ta częścią. Niezabezpieczenie tej drogi w ubiegłym roku było

marnotrawstwem pieniędzy. Uważam, ze droga na Wilczogórze powinna wejść do planu

inwestycyjnego powiatu koło schetynówki. Jednocześnie przypominam, ze poprzez zaniechanie
pewnych działań administracyjnych przez władze w gminie Belsk w ubiegłych latach konsekwencja

teraz jest brak wyjazdu z Lewiczyna na rondo. Odpowiedź starostwa jest taka, żeby gmina

przygotowała dokumentację i tą drogę zrobiła. Kto by nie rządził ta gminą i Apeluje do przyszłego

wójta i przyszłej rady, żeby zabezpieczyli ok 1.000.000 zł na drogę Lewiczyn - rondo i proszę nie

kombinować, ze Piątkowski nie załatwił, bo będę bardzo zły. Trzeba było być przytomnym od 2005

roku i pilnować tych spraw, albo pilnować tych, którzy brali pieniądze, żeby to robić. Bo ja wiem, że

jeśli rada chce to się z nią bardzo dobrze współpracuje, nie ma takich tajnych wiadomości, które są

dla wybrańców, albo swojej kliki czy grupy. Budżetowe możliwości odnośnie tej drogi na Koźlu są,

zabraliście je z konkretnych zadań i w zakresie w którym ma propozycje powiat to robić na ile starczy

pieniędzy, Nowa rada musi mieć pieniądze na działanie, jestem gospodarzem tak jak wy i wydaje tyle

ile mam. Zgadzam się Panem radnym Bałutem i jeśli on mówi, że nie robienie pewnych spraw na

Wilczogórze to się z nim zgadzam, bo my w dopiekaniu i podłości to jesteśmy mistrzami świata jako

Polacy. Jeśli postawimy sobie za cel, żeby ktoś czegoś nie zrobi to my to zrobimy, nie musi się to

wszystkim podobać, bo ja nie jestem od podobania tylko od sprawnego zarządzania gminą. Proszę by

rada nie odpuściła tych pieniędzy, zostanie 20.000 zł. Ja rozmawiałem z Panem Jachoskim i obiecał

poprawić drogę na Wilczogórze za te pieniądze.

Pan Adamczyk Andrzej

Było 46 sesji i jakoś dochodziliśmy do porozumienia, dziś jest 47 i wiem, że to jest przedostatnia

pewnie, zaczynają się pewne podjazdy, ale dojedźmy już do tego portu by ta bomba nie wybuchła.

Przy budżecie 30.000.000 zł jak nas to podzieli te 50.000 zł, to znaczy, że jesteśmy malutkimi ludŹmi.

Myślę, że nas nie podzieli. Skoro wydajemy te 30.000.000 zł mądrze to i te 50.000 zł tez wydamy

mądrze. Zawsze są niuanse czy tu czy tu, to wiadomo, to są pieniądze, to są racje. Ja przyznaje rację

wszystkim, bo każdy ma rację, tylko pieniędzy na wszystko na raz nie starczy jak w życiu, jak w

gospodarstwie , jak wszędzie, więc wydajmy je tym bardziej dobrze. Chwała powiatowi za to, ze

znaleźli pieniądze. Nie możemy ich odrzucić, bo nam się potem zarzuci, że nie wchodzimy

współpracę. Rozumiem kolegę lrka, bo ma zaczętą drogę, nie skończona i walczy o to. Mam tylko do

niego zapytanie czy podtrzymuje swójwniosek?

pan Bałut lreneusz

Ja podtrzymuje ten wniosek formalny. Chce 5ię ustosunkowaĆ do wypowiedzi Pana

Przewodniczącego Komisji Drogowej przy Radzie Powiatu. Zarzut co zrobiłem dla swojego terenu -

Zrobiłem dużo dla wszystkich. W 2011, 2012i 2013 poszliśmy na to, by porobiĆ tam wszystkie drogi,

które były zaczęte. U Pana Wiechowskiego i w centrum Łęczeszyc też. Ja nie zrobiłem nawet metra

asfaltu przez4lata , bo nie mogłem. Schetynówka Panie Maciak powinna być już zrobiona jak była E7



robiona. Stało się, dołożyliśmy tam 300.000 zł i była ona teraz zrobiona. Wszędzie tu działamy na

gminie. Nie raz prosiłem Pana Przewodniczącego by posłuchali się nas i żeby przykryĆ ten tłuczeń

warstwa 3-5 mm i byłoby dobrze, a tak to jest rozjeżdżone. Przy modernizacji drogi 728 ten ciąg jest

ważny idą tędy ciężkie samochody. Jak była zamknięta droga koło pana Rupa, to przez Wilczogórę 40-

50 gruszek szło dzień i noc jak była robiona Logistyka. Powiat do drogi od Wilczogóry do Belska

Małego nie dołożył nic. Panie Przewodniczący jeżeli miałoby to tak zostać to czemu nie dać pół na pół

25.000 zł na Wilczogórę i 25.000 zł na Koziel.

pani korzenko Bożenna

Chciałabym, żebyśmy byli sprawiedliwi i mówili prawdę. Droga do Wilczogóry została zaczęta, nie

została skończona z braku pieniędzy. Teraz tu Pan Przewodniczący mówi, że droga która chce robiĆ

powiat jest taka straszna, że grozi wypadkom. Na Wilczogórze gorsza jest niż ta na Koźlu. Mówi

Pan, że chociaż tam zrobić z jednej strony poszerzenie tej drogi, a gdzie był gospodarz w powiecie,

żeby zrobić tą drogę chociaż po jednej stronie. Tiry tak samo jeżdżą po tamtej drodze jak i po drodze

Wilczogórskiej, gdzie też są grupy i tych samochodów jest masa. Jest położony wąski kawałek asfaltu,

jeszcze Borszy od krzyżówki w Wilczogórze w kierunku lasu. Gaik ma firmę, tam się nie da przejechać.

Tam tir ledwie się mieści na całej drodze. Także mówmy prawdę, nie mówicie, ze tamta droga jest

gorsza. Tamta droga jest młodsza i nie jest gorsza, gorsza jest droga w Wilczogórze. A gospodarza w

powiecie nie ma. Jest miesiąc do wyborów i powiat się łapie się za 6 dróg, na miesiąc przed

wyborami będą robić drogi. To jest kiełbasa wyborcza, dobrze ktoś już przede mną powiedział.

Pan Jarząb Mariusz

Jeżeli ta droga ma być robiona to ja sobie wyobrażam finansowanie 50:50. Stawiam wniosek

formalny by taki sposób finansowania inwestycji przegłosować. Chciałbym przypomnieć, że

Schetynówka to droga powiatowa, nie gminna, jeżeli chodzi o mieszkańców, to są to oni

mieszkańcami też powiatu. Nie są to mieszkańcy z księżyca.

Pan Adamczyk Andrzej

Panie Radny jaką sumę Pan proponuje?

Pan Mariusz Jarząb

Trzeba byłoby wiedzieć ile ta inwestycja będzie kosztować. Jeżeli 20.000 zł będzie przeznaczone to
gmina przeznaczy 20.000 zł. Jeżeli 30.000 zł, to 30.000 zł.

pan wiechowski sta nisław

Ma pani racje, że tam nie robione jest, powinno być robione. Wyobraźmy sobie państwo, że cos tam
już jest zrobione, a tutaj jest odcinek w opłakanym stanie i tu jest udział duży mieszkańców.

Wykorzystajmy ten moment, ze ludzie chcą dać pieniądze, my damy też i zrobi się porządny kawałek

drogi. A jak będziemy rozdrabniać po kawałku to my nigdzie nie zrobimy dobrze, tylko tu kawałek 100

m, tam 100 m. A tak to będzie jakiś odcinek drogi porządnie zrobiony i będzie służył mieszkańcom i

poprawi bezpieczeństwo przejazdu. Tam na jeden samochód ciężarowy jest droga, miską olejowa
zawadza się osobowymi, Nie da się wszystkiego zrobić naraz.



Pan Zbigniew Byrski

Mam formalny wniosek do przegłosowania. Jeżeli powiat da 50.000 zł, mieszkańcy wpłacają 1o.ooo
Z|,. Jeżeli tak to 35.000 zł dać na ta drogę, a 1"5.000 zł na Wilczogórę i chciałbym, żeby to
przegłosować.

Pan Maciak Adolf

Trzeba trzymać się kwestiiformalnych. Mamy uchwałę rady powiatu na ta drogę. Szanowni państwo

- mówicie o Wilczogórze -zgadza się, ale teraz powiat musiałby odnowa procedury robić. Nie są to
takie olbrzymie pieniądze, żebyśmy tak długo na ten temat debatowali. Możemy zapewnić nowe
władze, ze na wiosnę wrócimy do tej drogi na Wilczogórze. l tylko tyle w tej chwili możemy zapewnić.
Ja bym uważał, żeby zostawić tak jak jest, Jak zaczniemy zmieniać proporcje to nic z tego nie wyjdzie.,
bo my znowu musimy zmienić uchwałę ito tak będziemy przerzucać, Nie ma po prostu czasu. Ja bym

Prosił, albo koledzy te wnioski formalne wycofają, bo taka jest procedura, albo je przegłosujecie

pozytywnie to będzie ciężko coś z tym zrobić, Jeżeli odrzucicie te wnioski to zrobi się w tym kształcie,

co powiat proponował.

Pan Sikorski Bogusław

Kwota jaka jest przeznaczona z budzetu powiatu jest

takie nasze ustalenia jezeli Błędow ma odcinek dłuzszy

Jeśli my mniejszy to dostaniemy mniej.

pan woźniak stanisław

przeznaczona na drogę, nie na gminę. To są
to z tej kwoty proporcjonalnie dostaje więcej.

W poniedziałek między wójtami i starostą zostało uzgodnione, że powiat daje 50.000 zł, bo taka jest

uchwala, ale na całą drogę, Wtedy tez wójt z Błędowa nie wiedział czy wchodzi w to. Dziś rano

rozmawiałem ze starostą i powiedział on, że Błędów wchodzi w ta drogę, W poniedzialek

rozpatrywaliśmy taką sprawę, że zrobimy przynajmniej jedną stronę, żeby można było się minąć z

tirem. Wtedy była ustalana taka proporcja w kosztorysie, że ten odcinek Belski, jeżeli da gmina

50,000 zł., powiat 20.000 i 15.000 zł mieszkańcy to wtedy rzeczywiście wystarczy tych pieniędzy na

jedną stronę. Przy oszczędnym gospodarowaniu. A jeżeli teraz wy dacie 25.000 zł to będzie zrobiony

kawałek, a kawałek nie i będzie to wtedy do niczego.

Pan Maciak Adolf

Mieszkańcy dają 15,000 zł czy 30.000 zł?

pan woźniak stanisław

30,000 zl razem w Błędowem.

Pan Maciak Jan

Jestem przeciwny rozdrobnieniu, podzielmy jeszcze po 5 tys, Może na kilka wywrotek żwiru . Robimy

bałagan, tak jak powiedziano, trzeba zmieniać wtedy procedury. Panie lrku wycofaĆ ten wniosek.

Było to na komisjach. Pan wójt wybrnął jakoś i znalazł pieniądze i teraz robimy bałagan. Co zrobisz za



20.000 zł? A im się zrobi drogę. Następna droga będzie zrobiona w Wilczogórze i skończmy już

dyskusję.

pan Bałut lreneusz

Gdzie byłeś panie radny Maciak w zeszĘm roku kiedy się uchwaliło te 300.000 zł i powiat przyjechał

na sesje, żeby nas zgnoić? Nie tędy droga. chciałbym, żeby traktowano nas trochę po ludzku. Ja

podtrzymuje swój wniosek i jeżeli przegłosują inaczej to trudno, ale ja jestem przeciwny takim

zagrywkom, bo ja też bym chciał jedna stronę zrobić chociaż.

Pan Adamczyk Andrzej

Wniosek forma l ny padl, zaraz będzie przegłosowa ny.

Pan Jarząb Mariusz

Ja proponuję wpisać kwotę 35.000 i 15.000 zł i przegłosować poprawkę.

Pan Adamczyk Andrzej

Padfu 2 wnioski przegłosuiemv ie. Pierwszv wniosek pana Bałuta by wvcofać pieniadze i nie udzie|ać

dotaciiw kwocie 50.000 zł.

Wniosek formalny Pana Bałuta został odrzucony większością głosów.

Pan Adamczyk Andrzej

Wniosek formalnv koleei Mariusza . żebv orzeznaczvć kwote 35.000 zł z dotacii z budżetu gminv. z

zaznaczeniem. że przv finansowaniu 50:50. Kto iest za tvm wnioskiem?

Jeden głos przeciwny, 3 głosy wstrzymujące. Stwierdzam, że wniosek formalny kolegi Mariusza został
rozpatrzony przez Radę Gminy pozytywnie. W tej sytuacji nasza dotacja dla powiatu wynosi 35.000

7|.,

Głosowanie nad uchwała nr XLVll/288/2014 z wprowadzona poprawka

Jeden wstrzvmuiacv. uchwała podieta wiekszościa głosów.

Pan Andrzej Adamczyk

Mam nadzie je, że z tego coś pozytywnego wyjdzie dla nas wszystkich. Sugestia jest pana Wójta, żeby

te pozostałe 15,000 zl przeznaczyć na drogę do Pana Bałuta na Wilczogórę. Proponuje przegłosować

ten wniosek formalny,

Przegłosowa no jed nogłośnie te n wniosek pozytywnie.

Pkt.5 b)

Pan Jan Maciak odczytał projekt uchwały wraz z objaśnieniami.

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę nr XLV||/289/2OL4 w sprawie zmian w Wieloletniej
Prognozie Finansowej.
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Pkt 5. c)

Pan Andrzej Adamczyk odczytał projekt uchwały.

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła uchwałę nr XLVIl/29Ol2014 w sprawie udzielania pomocy

finansowej Powiatowi Grójeckiemu na modernizację dró8 powiatowych.

Pkt 4. d)

Pan Andrzej Konarskiodczytał projekt uchwały wrazz uzasadnieniem,

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę nr XLVll/29Il20I4 w sprawie określenia wysokości

stawek w podatku od środków transportowych.

Pkt.6

Pan Wójt Władysław piątkowski

Od ostatniej nic nowego się nie pojawilo, Kontynuowane były te inwestycje, zaplanowane w lipcu.

Na poprzedniej sesji informowałem, że zakończyliśmy formalnie wszelkie odbiory związane ze

strażnicą w Rożcach i z dniem 1 października przekazałem strażnice decyzją w użytkowanie. Rada ma

kompetencje przekazania tego na mienie straży. W tej chwili oni pracują i działają na naszym

majątku. Porobiliśmy tam prace geodezyjne, wydzielone są działki. Żeby dokończyć ten teren trzeba

będzie to w przyszłości ogrodzić. Będzie to przekazane aktem notarialnym, jeśli taka będzie wola rady

w tej chwilijest to umowa użyczenia na 3 lata. Następna sprawa to budowa świetlicy w Starej Wsi,

Została zakończona i jest zrobiony odbiór techniczny, teraz czekamy na odbiór użytkowania, by

mieszkańcy mogli się formalnie spotykać tam. Musi być odbiór na podstawie którego dajemy w

użytkowanie. Trwa budowa budynku socjalnego. Wczoraj były zaciągnięte stropy i płatwie kladli,

szalunki będą już za 2 tyg., z końcem października wchodzą ze ściankami działowymi. Trwają prace

jeśli chodzi o uzgodnienie dokumentacji kanalizacyjnej, wodociągowej i odwodnieniowej tam.

Właściciel gruntów sąsiednich blokował nam to bardzo skutecznie. W wyniku tego przeciągały się

procedury, bo się odwoływali właściciele działek i nam nie dali budować. W tej chwili sprawa trawiła

do starostwa i mam nadzieje, że to przejdzie, bo jest komplet dokumentów. Pieniądze w budżecie są

zabezpieczone, Podłączenie kanalizacji i wody teraz jest robione, żeby można było odebrać budynek

przed zimą żeby mieszkańców tam przeprowadziĆ, to te instalacje są juŻ robione pod kontem

projektu, Ta magistrala, która pójdzie od Przedszkola w Starej Wsi połączy to co będzie w ramach

tymczasowego przyłącza zrobione, Zakończone jest boisko sportowe i pojawiła się propozycja umowy

zlecenia w budżecie, Nie jest to teren ogrodzony ani zabezpieczony kamerami i mieliśmy sygnały , że

spotykają się tam różni ludzie, Potrzeba jest osoba dopóki my tego nie ogrodzimy, która to dopilnuje.

Zakończona została modernizacja zbiornika w Belsku Dużym. Na ukończeniu jest budowa burzówki na

Osiedlu Południe, 7eszło się trochę z separatorami, bo są to urządzenia robione pod zamówienie, a

potem tam weszła woda. Jest tam teren, że są tam utrudnione roboty, ale wyrobią się w terminie i

inwestycja zostanie w terminie skończona, Zbliża się ku końcowi budowa boiska trawiastego w

ramach LGD. W najbliższym czasie będą robione podłączenia do sieci kanalizacyjnej, energetycznejdo

tego domku, który tam jest. Chcemy, żeby na zimę to miało ręce i nogi, chcemy jak najwczeŚniej tez

zlożyć wniosek o płatność, żeby Marszałek nam zdążył pieniądze dać. Harmonogram oczyszczalnijest

mocno wyprzedzony, firma się bardzo spieszy, bo walczymy u Marszałka o dodatkowe pieniądze, jest

to taki wyścig szczurów, bo kto będzie miał większy zakres robót będzie miał szanse większa na te
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dodatkowe pieniądze. W tej chwili pierwszy reaktor jest zakończony, zbiornik buforowy też, idzie

montaż urządzeń, dlatego tak śmierdzi, bo wszystko jest tam na wierzchu. Budynki w pierwszym

projekcie byĘ przeznaczone do adaptacji, kiedyś tak budowano, trzeba było je od początku ciągnąc

Do momentu zakończenia i przełączenia tych budynków będą takie zapachy. Zakończyliśmy budowę

drogi koło szkoły, bo jak widać związku z 728 musimy szukać miejsc parkingowych. Spoczywa to na

gminie, rozmawiamy z osobami, które zarządzają gruntami w Belsku i może udostępnią nam te
grunty i będzie my mogli ten problem parkingowy rozwiązać. Teraz jest droga pociągnięta w kierunku

do Pana Waldemara Żółcika do zakrętu. Doszliśmy do miejsca gdzie droga będzie przechodziła na

planowany w przyszłości teren inwestycji oświatowych. Będzie ona dochodziła do oczyszczalni.

Można tam do boiska dojechać. Jest już tam oświetlenie tylko jest wyłączone ono do granicy tej

drogi. Droga jest wyrównana i podsypana grysem. Jeśli rada zdecyduje to w przyszłości będzie

położona tam nakładka asfaltowa. Byłem wczoraj na drodze w Jarochach i po wielu perturbacjach ta

droga zbliża się ku końcowi. Pomoc była radnych i sottysów i udało nam się przekonać mieszkańców i

poszli na rzecz gminy zdecydowanie, bo niektórzy oddali po 4 metry gruntu swojego. Jest tam bardzo

duży ruch. Mieliśmy odbiór schetynówki w poniedziałek. Droga jest o wysokim standardzie. Nie ma

tylko wysepki na gminie Belsk, ale w przyszłości ona tam się pojawi razem z wiatą przystankową.

Sprawa oświetlenia - to co uchwała rady przewidywała to powali robimy. Są procedury, część

kompetencji z Kozienic przyszła do Grójca. Tak mi ostatnio powiedziano, ale to i tak jest 2-3 miesiące

załatwiania. Ja przyjąłem taka politykę w gminie, że mimo, ze mamy wolna rękę, to robimy przetargi

ofertowe, zapytania o cenę, żeby było z czego wybierać. Trochę się te procedury przedłużają,

Bartodzieje są już na etapie postępowania administracyjnego, w Rębowoli tez już się kończy,

Przynajmniej na jesieni powinniśmy świecić na drogach, bo o nieszczęście jest łatwo. Jesteśmy w
takim programie z Komendą Wojewódzką w akcji odblaskowej bezpieczeństwa przy naszym terenie.
Chcemy by na odcinku ZGK - rondo było bezpiecznie. W tym tygodniu wchodzą do rozbiórki

archiwum. Od maja temat się ciągnie. Nie było żadnej afery z zejściem Strabagu z728w związku z

tym, że nie wypłacono jakiś pieniędzy. Gmina nie jest inwestorem. Rada wywiązała się z tego co
obiecała MZD, a wręcz dała jeszcze więcej. Te ustalenia które zostaĘ zawarte w latach 2005 straciły
na aktualności. Ludzie posprzedawali dzialki, powstały nowe firmy, nowe wjazdy. Były

niezaplanowane wjazdy do Logistyki, w kierunku do Polfrutu były to zmiany wg mnie mało istotne.

Większym problemem było to, ze Odrzywołek byłby odłączony od drogi. Powstała nowa droga od

stawów naszych aż do krzyża w do Starej Wsi. Ona sfinansowana jest przez firmę produkującą

słodycze. Były to odstępstwa, które życie wymusiło, Poszło pismo do Wojewódzkiego lnspektora
Nadzoru Budowlanego i był zarzut, ze na kilometrach 1.500-2000 czyli w Odrzywołku i na

kilometrach 4+4,5 czyli w Łęczeszycach są istotne odstępstwa od dokumentacji i inspektor nakazał w
trybie natychmiastowym wstrzymać roboty postanowieniem oraz zabezpieczyć te prace

zabezpieczające te roboty. Na to pan inspektor budowlany na 2 miesiące. Podjęliśmy działania bo

były naciski tych mieszkańców i tych którzy z belskich dróg korzystają, były wystąpienia do całego

świata. Do tego mieszkańcy belska pisali, ze niezrobienie rowu zalewa posesje wzdłuż od banku do
pani Bałut. Na Odrzywołku są zdemontowane rowy melioracyjne, które są w ewidencji. Dziś

delegacja pojechała do Wojewody w tej sprawie. Obiecano mi, ze w tym tygodniu będą z powrotem
na budowie. lnspektor nakazał zrobić tez inwentaryzacje i zakończyli już ją. W związku z tym, że były
odstępstwa od projektu bo to było nieuniknione to taka sytuacja. Człowiek który to projektował,

został mu ten projekt odebrany. Na rondo mieli wejść w ubiegły poniedziałek i miało być skończone
przez3 tyg. Rozmawiałem z panią Elą Lanc, która jest odpowiedzialna za inwestycje u Marszałka, że
jeśli nie da się im zrobić tego do Wszystkich Świętych to lepiej, żeby tego nie zaczynali na razie. Są już
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uzgodnienia promienia ronda i uzgodnienia oświetlenia, bo podpisaliśmy zmiany w dokumentacji w
ogóle przy tej modernizacji, Będzie czekało gminę wybudowanie drogi od pana Jasińskiego do ronda i

koszt będzie jej ok t.000,000 zł. Mamy zrobić dokumentację, dochodzi nadzór, a z pomiaru samej
drogijest to już 800.000 zł. Będziecie dokonywać takich wyborów komu dać, a komu nie dać, bo nie

da się zrobić wszystkiego naraz. Kończymy już parking w Lewiczynie. W sobotę zaczną zakończone
roboty. Zrobiliśmy w takim kształcie i takiej powierzchni na jakie pozwalają przepisy ochrony
Środowiska. Jest to teren o dużym spadku, Nie byto wcześniej powodów by sprawy graniczne tam

ustaliĆ. Dopiero jak się zacznie budowa to wtedy widać gdzie są granice. Jest to parking wykonany w
tOO% z budżetu gminnego. Myślę, że będzie ludziom służył na co dzień, bo nie rozwiąże on sprawy

Wszystkich Świętych, ale dla mieszkańców i parafian, którzy mają tam bliskich jest sprawa załatwiona.

3 tyg. temu został podpisany akt notarialny i staliśmy się współwłaścicielami kolejki wąskotorowej.
Decyzja rady była ].%. lnfrastruktura na terenie naszej gminy w pasie kolejowym jest jedną z bardziej
generujących pieniądze w powiecie. Dojdą teraz uzgodnienia w sprawie magistrali gazowej.

Podpisałem, żeby było wiadomo, że gmina Błędów, Belsk i Grójec, Piaseczno takie porozumienie , że

do momentu ustalenia zasad finansowania, wyłonienia operatora nadzór nad tym sprawuje

burmistrz Piaseczna i robi to do końca czerwca. Musimy do tego czasu ustalić co dalej z trym robimy,

co planujemy z ta kolejką i jaka jest hierarchia robienia tych robót remontowo - rewitalizacyjnych,

kto ma pisać wnioski, kto ma o to zabiegać i wierze w to, że prędzej to do Belska dojdzie jak do

Błędowa. Będziemy się starali, bo na pewno te firmy, które funkcjonują w Belsku pomogą,

mieszkańcy pałacu w Małej Wsi też są zainteresowani współpracą w sprawie rewitalizacji tego. Po

wielu latach mamy z tą kolejka jakieś korzyści. Rada kierowała się tym, żeby było jak najmniej

problemów biorąc po L %. Grójec wziąl z Piasecznem 98%. Odeszła Mogielnica, Nowe Miasto i

Tarczyn. Uważam, ze musimy wiedzieć co się na terenie naszej gminy dzieje.

Pan Adamczyk Andrzej

Dziękuje razie i panu Wójtowi za ten parking w Lewiczynie jako parafianin. Jest to wielce pomocna

rzecz, bo tam nie dało się samochodem stanąć, Gmina Belsk ma być gmina wiodącą w powiecie

grójeckim.

Pkt.8

Pan Sikorski Bogusław

Chciałbym zapytać o techniczną możliwość przywrócenia wiat przystankowych na ternie Belska.

Pan Wójt Władysław Piątkowski

Dyrektor Kozera będzie u nas w piątek i porozmawiam z nim o tejsprawie. Ponieważ te wiaty leżą na

parafialnym terenie i za chwile przyjdą słoty to poproszę by je chociaż prowizorycznie tam postawili.

pan Bałut lreneusz

Ja wnoszę wniosek, by na następną sesję zaprosić Pana Pawełka - menadżera Ośrodka Zdrowia.

Jeden z naszych pacjentów, należących do tego ośrodka doświadczył bardzo dużych nieprzyjemności

ze strony tego ośrodka, Chciałbym, żeby zostalo to wyjaśnione.
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Pan Adamczyk Andrzej

Będę miał to na uwadze.

Pan ByrskiZbigniew

Mam pytanie do Pana Woźniaka, ciągną w tej chwili linię światłowodową w stronę Lewiczyna od

Starej Wsi. Czy to wiadomo na czym to będzie polegało? Bo widzę w tej chwili, że nad Stara Wsią jest

ziemia rozkopana, jak przejdą całość i tak będą kopali, to zostawią na zimę błoto. Do Błędowa szło to

elegancko, szła maszyna i prawie znaku nie zostawiała.

Pan Witczak Krzysztof

W Rębowoli przy torowisku potrzebny jest przepust do kogo mieszkańcy mają się zwrócić o

wykonacie tego?

Pan wójt Władysław Piątkowski

Będzie spotkanie, na którym wyłonimy operatora. Będziemy zbierać te rzeczy, bo naprawdę wiecie
jakijest stan tej kolejki.

Pan Maciak Jan

Do Pana Woźniaka: w sprawie ograniczenia prędkości na gościńcu, trzeba to ukrócić. Tam bardzo

szybko jeżdżą samochody. W Lewiczynie jeszcze nie ma znaków. Od Bodzewa w stronę Borut jest

droga powiatowa i tam tez by się przydało ograniczenie prędkości,

pan woźniak stanisław

Są tam już postawione ograniczenia, ale jest to sprawa do komendy policji.

Pan Andrzej Adamczyk

Rozpoczęliśmy kwestie oświetlenia kładek na E7 i na jakim to etapie jest, może Pan Wójt wie?

Pan Wójt Władysław Piątkowski

Byłem na spotkaniu w Logistyce i tam się pojawił problem parkowania samochodów ciężarowych na

poboczach. Jest to jakaś forma zagrożenia, ale trzeba też patrzeć na przyczyny. Bo skutki są

medialne, natomiast pierwsze jest pytanie gdzie Ci kierowcy jak przyjeżdżają maja stanąć? od
pierwszego dnia kadencji był problem samochodów, które zatrzymywały się przy Eco Fruit, Temat był
podyktowany troska o bezpieczeństwo, bo tam było wąsko. Ja myślę, że po to budujemy w Polsce

drogi, żeby po nich jeździć. Bo jeżeli budujemy je tylko po to, żeby byĘ to jest to jakieś

nieporozumienie. Uważam, że jak przyjeżdżają kierowcy z kraju i ze świata to oni gdzieś mają
zaparkowaĆ. Dla mnie to nie jest zaskoczenie, nie będąc jeszcze w obiegu w gminie Belsk już

wiedziałem, bo pracowałem w firmie do której przychodziły samochody z Rosji, Białorusi i Ukrainy i

nie miały gdzie zaparkować. Nikt nie brał ich do parkowania, bo nikt nie chciał mieć kłopotów. Ja się
nie dziwie właścicielom grup czy innych przedsiębiorstw, które obawiały się innych rzeczy, Natomiast
w gminie Belsk od wieli lat istniał problem co będzie jak przyjadą do Belska samochody. Za chwile w
centrum Belska nie będzie gdzie się zatrzymać, Niech nikt nie myśli, że będzie stał na parkingu pod
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koŚciołem, bo nie będzie tam parkingu. Ja odkąd tu jestem idę w tym kierunku, żeby teren ten był
jako strefa Parkowania dla mieszkańców, a nie samochodów ze świata. Ferrero po wybudowaniu
fabrYki, wskutek takiej iloŚci samochodów jakie do nich przyjeżdżają, w tej chwili to jest ok, 2O0 na
dzień, będzie wPuszczało na parking samochód na 4 godziny przed załadunkiem, Jeśli te samochody
mają nie staĆ na naszych drogach to gdzie mają stać? Na terenie Belska będzie przebywać na dobę ok
300 tirów niebawem, łącznie z AB Logistyką. Zapytano mnie tam u nich na pytaniu: gdzie była gmina i

co zrobiła z tYm, Że wybudowała taką drogę między panem Rupem, a 728? Na którą nie dostaliśmy
uzgodnień, dlatego samochody jeżdżą przez Belsk Mały przez wieś. Tam jest droga powiatowa i
dostała ona organizację ruchu, Że mogą jeŹdziĆ tamtędy, bo droga od Pana Rupa do 728 nie spełnia
Parametrów bezPieczeństwa dla samochodów idących z AB Logistyki, Stoją na drodze, pod fabryką,
bo gdzie maja staĆ? JeŻeli się chciało, żeby Belsk zarabiał pieniądze i mówiło się tak szumnie o
sPrzYjaniu klimatu dla przedsiębiorców dIaczego się nie pomyślało o tym, że są nieruchomości w
Belsku, które PowinnY byĆ własnością gminy i trzeba to wymyśleć. Ktoś mi zarzuci, że wracam do
starYch sPraw, no bo to się z czegoŚ bierze, Jest to zbliżający się problem w Belsku i my sobie w tej
chwili sPrawY nie zdajemy jaki pójdzie ruch 728 i co zrobimy. Tu będzie z Belska ok 300 tirów
wYjeŻdŻało dziennie, a gdzie jest tranzyt? To są problemy, którymi przyszły wójt i przyszła rada będą
się musieli zająĆ. Bo nie wystarczy mówić tylko, że się podmiotom sprzyja, trzeba też dać warunki
działania. JeŚli ja będę miał możliwości, to ja pomysł znajdę, tylko na dzień dzisiejszy gmina nie ma
moŻliwoŚci obszarowo - gruntowych , żeby ten problem rozwiązać. Może nikt nie przewidywał, że w
gminie Powstanie tyle grup producenckich, że tu się tak rozkręci przedsiębiorczość sadownicza.

Pan GórzyńskiWitold

Nam nie chodzi o Przejazd samochodów przez Mały Belsk ale o samochody, które parkują koło pana
RuPa, one niszczą pobocze izajmują połowę drogi. Rano przejeżdża autobus z dziećmi ion nie ma
możliwości skręcić tam.

Pan Wójt Władysław Piątkowski

Od Pana RuPa zaczyna się droga powiatowa aż do Wilczogóry, odcinek gminny jest od krzyżówki
waszej do torów. Jeżeli byŚmy chcieli utrudnić życie tej firmie to powinno się tam postawić zakaz8
ton. Proszę mi uwierzyĆ, Że ktoŚ kto wymyślił ta drogę o takich parametrach, a szczególnie postawił tą
barierę, to Oni mi powiedzieli wprost, żebym ja ta drogę powiększył, bo oni płacą miesięcznie 4.500
euro Podatku, to powinniŚmy ją poszerzyć i zrobić jak trzeba. Ja myślę, że ta droga byla kiedyś
Przedmiotem działań Rady i Wójta, Ja zrobiłem też unik, że będzie nowa rada i nowy wójt i proszę z
nimi rozmawiaĆ, ja im nic nie obiecam, bo nie chce potem oczami świecić. Przekaże ten problem do
starostY. MoŻe niech parkują po jednej stronie, a może im wskazać miejsce do parkowania, Bo nie
sztuka PowiedzieĆ, Że zabraniamy im parkować, oni nie przyjeżdżają tam z przyjemności, tylko działa
tam firma, która płaci podatki. Przynieśli mi na spotkaniu listę i 5]. osób zatrudnionych z terenu gminy
Belsk. l jakie ja mam argumenty? Przedstawili mi takie argumenty, że nie mogłem nic zrobić. Są to
kartele, są to konsorcja. Grupa producencka ma mała możliwość oddziaływania przy nich. Chcą oni
działaĆ uczciwie, ale od nas oczekują warunków do działania. Ja ze starostą będę rozmawiał, żeby
rozważył ja kiś projekt.
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Pan GórzyńskiWitold

Chodzi o to, żeby zrobić jakiś lepszy dojazd, albo niech firma powiększy parking. U nas jest wąski

wjazdz 728 zrobiony, że ledwo osobówka tam wjedzie. Oczekuje od wójta ewentualnie od starosty,
żeby jakoś rozwiązal ten problem. Tam stoją na odcinku 300 metrów jeden tir za drugim.

Pan Wójt Władysław Piątkowski

Nową rade czeka pożądane zrobienie tej drogi.

Pan Szepietowski Władysław

Mam pytanie, mieszkańcy pytają czy ta droga koło Pani Konarskiejjest skończona w środku?

Pan Wójt Władysław Piątkowski

Rada przeznaczyła na to pieniądze i będzie tam dokończone. Miesiąc temu zadzwonił do mnie prezes

związku wędkarskiego czy gmina wydzierżawi Polskiemu Związkowi Wędkarskiemu stawy, bo

chcieliby tam gospodarzyć. Na te wszystkie stawy - grunty gminne założyliśmy księgi wieczyste i

przekazujemy to na samorządy. Powiedziałem, ze gmina nie przewiduje takich działań, dlatego, że te
wszystkie zbiorniki wodne zostaną przekazane konkretnym organizacjom. Jak nie strażom, to Radzie

Sołeckiej. Plan był taki, że po to pozyskaliśmy na to pieniądze z WFOŚ|GW by wieś miała z tego

pożytek. Nie wiem skąd dowiaduje się z tamtej strony, ze ja chce wydzierżawić związkowi
wędkarskiemu te stawy. Takie intrygi tylko skłócają ludzi. Po to są stany prawne robione na mienie
komunalne, żeby nikogo nie korciło coś z tym robić. Pismo wystosowali do mnie, że oni chcą stawy w
Anielinie, w Łęczeszycach i w Belsku. Ja oświadczam, że nie będę już tego prostował. Nigdy nie było

czegoś takiego, żeby wójt przekazywał związkowi wędkarskiemu grunty, ja nawet nie mam takiego
prawa. Plan jest taki, żeby ktoś tam wyczyścił te stawy pilnował, nie zaśmiecał tego. Dementuje to i

uczulam, że nie ma żadnego przekazywania przez wójta tych stawów związkowi wędkarskiemu. Ktoś

kto będzie to rozpowszechniał to mi źle życzy Dokumentacja na Łęczeszyce jest w uzgodnieniach w
Starostwie. Uważam, ze kierunek który rada przyjęła, że majątek gminny będzie przekazywany na

grunty wiejskie jest najlepszy.

Pan Markiewicz Andrzej

Ja za tamtej rady i wójta prosiłem o oświetlenie drogi 728 przy lesie łęczeszyckim, tamta rada minęła,

teraz pan wójt mówi, że inne wsie będą oświetlone. A tam dalej nic nie było zrobione. Wjazd od
Skowronek naprzeciwko lasu, tam potrzeba kilka lamp, inne wsie się oświetlane, tam gdzie nie ma

budynku, 4 lata rady minęło, nikt mi nie odpowiedział. Dzieci tamtędy chodzą do szkoły i jest to
bardzo niebezpieczne miejsce.

Pan Adamczyk Andrzej

Musimy wprowadziĆ to do planu i to wykonać, jeżelijest taka potrzeba trzeba przeanalizować to na

komisjach, żeby o tym więcej nie mówić.

Pan Wójt Władysław Piątkowski

lle lamp tam trzeba?

Pan Markiewicz Andrzej
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4 wyst arczą.

Pan Witczak Krzysztof

Jak był na wiosnę podział budżetu to nie było tam słupów,teraz one są, Pytałem teraz dyrektorów

czy jest od razu w projekcie zawieszenie lamp, powiedzieli mi, ze tylko w starej linii robią lampy, jak

chodzi o nowe to gmina robi to we własnym zakresie. Będę tego pilnował jeśli zostanę w nowej

kadencji radnym.

Pan Wójt Władysław Piątkowski

Ja bym prosil Pana Kępkę, żeby przestawił sprawę kładek. Bo szykuje się niespodzianka w sprawie

demontażu urządzeń elektrycznych jeśli ich gmina nie wykupi.

Pan Kępka Ludwik

Problem nie dotyczy tylko gminy Belsk, ale takich jak Goszczyn i Grójec gdzie oświetlenie ma większy

zakres i większa skale i tam idą ogromne pieniądze na koszty energii. Były propozycje na początku,

żeby GDDKiA wyremontowała cała ta infrastrukturę, a gmina by pokrywała koszty energii. Na takie

warunki nie zgodziła się gmina Grójec i Goszczyn i umowy zostały cofnięte i zaproponowano, żeby

teraz zmienić oświetlenie na ledowe. Wtedy gmina musiałaby uczestniczyĆ w połowie kosztów.

Wobec tego, ze my mamy tylko 8 lamp na kładkach, to wójt podjął decyzję , że my rezygnujemy z

takich propozycji i idziemy starym torem. Wróciliśmy do starej umowy, została ona podpisana i

dostarczona, teraz oczekujemy przyjazdu szefowej oddziału grójeckiego i zakończenie sprawy. Sądzę,

że na okres jesieni lampy będą włączone. Rejon Energetyczny całą siłą chce, by przejąĆ koszty

konserwacji urządzeń, które my robimy na własna substancję iz tego czerpaĆ zyski. My moŻemy się

zgodzić, ale nie musimy. W najbliższym czasie rozstrzygniemy kto będzie konserwatorem na następny

okres.

Pan Wójt Władysław Piątkowski

Tam jest taka sytuacja, żebyśmy kupili urządzenia energetyczne wg zestawienia, które nie przyszło,

Jeśli nie kupimy tych urządzeń elektrycznych to oni będą to demontowaĆ, Z momentem załoŻenia

lampy staje się ona własnością zakładu energetycznego bo jest ona na ich słupie. Żeby nie było tak,

ze będziemy teraz musieli drugi raz te lampy od nich kupować. Nie mówiąc o skrzynkach, o

transformatorach i innego rodzaju urządzeniach.

pan wiechowski stanisław

Chciałbym zgłosić że w Belsku na skrzyżowaniu jest straszna dziura. Chciałbym poruszyĆ sprawę

Łęczeszyce - Koziel, nie weszła ona z barku środków. Trzeba to będzie poprawić, bo w tej chwili

sadownicy wożą tamtędy owoce i bardzo się ona zniszczyła. Mówię o tej drodze gminnej. MoŻe by

pan Honory to poprawił, bo tam będzie rozjeżdżona ta droga niebawem. Zebrali się przedstawiciele

grup producenckich i myślę, że będziemy dyskutować o tym na komisjach,

Pan Adamczyk Andrzej

Grupy chcą się po sesji spotkać z całą radą i porozmawiać na ten temat. DziŚ już przeanalizujemy ten

temat.
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pan woźniak stanisław

Chciałem podziękować radze za 35 .000 zł daliście państwo na tą naszą drogę, ale zmusiło mnie to do

myślenia innego. Na Koźlu się nie robiło nic w tej radzie. Zmusiło mnie to do myślenia, że ja do

Błędowa mam 3 km, a do Belska 7 km i może zmobilizuje mieszkańców by przejść do tamtej gminy.

Jest to przejazd, który łączy 2 gminy, Na terenie gminy Belsk jest ].800 m, a na Błędowie 3100 m itak
dlatego zostały podzielone te środki. Chciałem również podziękować za współpracę 4 lenią w tej

kadencji. Nie mam zamiaru kandydowania na następną.

pan Bałut lreneusz

Ja się ustosunkuje do wypowiedzi Pana Przewodniczącego Komisji Drogowej. Pan jako bankowiec,
żebyś dobrze przypilnował w powiecie jak zostały zrobione projekty na szpital w Nowym Mieście i na

muzeum w Warce to by droga była u Pana zrobiona, a tak to nie.

Pkt.10

Pan Andrzej Adamczyk podziękował wszystkim za przybycie zakończył obrady XLVll Sesji Rady

Gminy.

Na tym protokoł zakoń czono.

protokotowata:
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